
Protokół Nr L/50/10
z obrad L zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

z dnia 28 kwietnia 2010 roku

 Pan Wojciech Etmański – Rada Gminy – osoba pełniąca funkcję organu gminy dokonał otwarcia L
zwyczajnej sesji Rady Gminy, stwierdzając prawomocność obrad.
Lista obecności w załączeniu.
Następnie przedstawił porządek obrad

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za rok 2009 – referuje

Wójt Gminy
1) przedstawienie wniosku i opinii Rady Gminy – Osoby pełniącej funkcję organu gminy w
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy – referuje – p. Wojciech Etmański – Rada Gminy
2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku Rady Gminy
Przywidz dot. absolutorium dla Wójta Gminy – referuje p. Wojciech Etmański – Rada
Gminy.
3)dyskusja
4) podjęcie uchwał: 
a) w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za rok 2009 
b) w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za 2008 rok.

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu 
za 2009 rok.
2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu 
za 2009 rok
3) ustalenia opłat za ponadprogramowe świadczenia w oddziałach przedszkolnych Szkoły
Podstawowej im. Unii Europejskiej w Zespole Szkół w Przywidzu.
4) zmiany uchwały Nr XXIX/265/09 Rady Gminy Przywidz z dnia 13 sierpnia 2009 r. 
w sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady korzystania z targowiska gminnego
i uregulowania niektórych spraw związanych z poborem opłaty targowej.
5) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa Oddział 
w Gdańsku nieruchomości zabudowanych położonych w obrębach Miłowo, Przywidz 
i Trzepowo
6) zmiany uchwały Nr XLV/291/2010 Rady Gminy Przywidz z dnia 21 stycznia 2010 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla części obszaru geodezyjnego Nowa Wieś Przywidzka, gmina Przywidz
obejmującego fragmenty wsi: Nowa Wieś Przywidzka, Roztoka, Majdany.
7) wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości
nieruchomości spowodowanego budową urządzeń infrastruktury technicznej.
8) wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu nieruchomości 
w wyniku jej podziału.
9) wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie
Gminy Przywidz.
10) udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdańsku.
11) zmian w budżecie Gminy Przywidz na rok 2010. 

5. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie
międzysesyjnym.

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Zakończenie obrad.



Wójt Gminy – wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 4.3. i punktu 4.10. Jeśli chodzi o
opłatę za pobyt dziecka w przedszkolu, bo trwają dyskusje nad opłatą, natomiast udzielenie pomocy
finansowej Komendy Wojewódzkiej Policji, działanie nie wymaga podjęcia uchwały.

ad.3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 2009 rok.
P. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy  przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy Przywidz z
wykonania budżetu Gminy za 2009 rok ( w zał.)
ad.3.1. Pan Wojciech Etmański – przedstawił wniosek i opinię Rady Gminy Przywidz w sprawie
absolutorium dla Wójta Gminy za 2009 rok. ( w zał.)
ad.3.2. Pan Wojciech Etmański – odczytał uchwałę Nr 014/g259/R/III/10 składu orzekającego RIO
w Gdańsku z dnia 24 marca 2010 r. W sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy
Przywidz za 2009 rok. ( w zał.).
ad.3.3. - Dyskusji nie podjęto.
ad.3.4. Pan Wojciech Etmański – osoba pełniąca funkcję organu gminy przyjął 2 uchwały:

1) uchwała Nr L/302/10 w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za
rok 2009.( w zał.)

2) uchwała Nr L/303/10 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za 2009 rok.( w
zał.)

ad.4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1) Rada Gminy bez uwag podjęła uchwałę Nr L/311/10 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 2009 rok. ( w zał.)
2) Przyjęto bez uwag uchwałę Nr L/312/10 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2009 rok. ( w zał.)
3) Pan Wojciech Etmański –   odczytał uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/265/09

Rady Gminy Przywidz z dnia 13 sierpnia 2009 r. w sprawie uchwalenia regulaminu
określającego zasady korzystania z targowiska gminnego i uregulowania niektórych spraw
związanych z poborem opłaty targowej.
Komentarz do w/w uchwały przedstawiła p. Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy.
Pan Wojciech Etmański – stwierdził, że w/w uchwała została podjęta. ( w zał. Uchwała Nr
L/304/10).

4) Pan Wojciech Etmański –   przedstawił uchwałę  w sprawie nieodpłatnego przejęcia od
Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa Oddział w Gdańsku nieruchomości
zabudowanych położonych  w obrębach Miłowo, Przywidz i Trzepowo. 
Pan Henryk Jendrysiak -  kierownik referatu rolnictwa, gospodarki nieruchomościami i
planowania  zapoznał zebranych z uzasadnieniem do w/w uchwały. 
Pan Wojciech Etmański -  stwierdził, że w/w uchwała została podjęta. ( w zał. Uchwała Nr
L/304/10)

5) Bez uwag przyjęto uchwałę Nr L/306/2010 w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/291/2010
Rady Gminy Przywidz z dnia 21 stycznia 2010 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru geodezyjnego
Nowa Wieś Przywidzka gmina Przywidz, obejmującego fragmenty wsi: Nowa Wieś
Przywidzka, Roztoka, Majdany. 

6) Pan Wojciech Etmański –   odczytał uchwałę w sprawie wysokości stawki procentowej opłaty
adiacenckiej. 
Pan Henryk Jendrysiak -  powiedział min., że zgodnie z ustawą właściciele nieruchomości
uczestniczą w kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej przez wnoszenie na
rzecz gminy opłat adiacenckich . Ustalenie i wysokość opłaty adiacenckiej zależą od
wzrostu  wartości nieruchomości  spowodowanego budową urządzeń infrastruktury
technicznej.
Pan Wojciech Etmański -  stawkę procentową opłaty adiacenckiej ze względu na brak ruchu
w nieruchomościach obniża się do 35%.  Zmniejszenie stawki procentowej opłaty



adiacenckiej  być może pozwoli na ruch w nieruchomościach oraz sprzedaży. 
Pani Maria Ścibek -  sołtys Marszewskiej Koloni-  jest za wysoka stawka procentowa opłaty
adiacenckiej . Należy dokonać rozeznania stawek opłat adiacenckich w gminach . Porównać
te stawki.
Pan Henryk Jendrysiak -  zmieniamy stawkę z 50% do 35% . Dochody gmin ościennych są
inne i nie możemy ich porównywać do naszych.
Pan Wojciech Etmański -  zmniejszamy stawkę o 15 punktów. Jednocześnie musimy
pamiętać o infrastrukturze drogowej, kanalizie. Zobaczymy co będzie za pół roku. 
Stwierdził, że uchwała Nr L/307/10 w sprawie wysokości stawki procentowej opłaty
adiacenckiej została przyjęta.

7) Pan Wojciech Etmański –   przedstawił uchwałę w sprawie wysokości stawki procentowej
opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału
nieruchomości. Zgodnie z uchwałą ustala się stawkę procentową opłaty adiacenckiej z tytułu
wzrostu wartości nieruchomości, w wysokości 20% różnicy wzrostu wartości
nieruchomości. 
Wójt Gminy – dodał, iż jest to pierwszy krok do obniżenia stawek opłat adiacenckich. Poza
tym w tej sprawie mogą odbyć się negocjacje z mieszkańcami.
Pan Wojciech Etmański -  stwierdził, że przyjęto uchwałę Nr L/308/2010  w sprawie
wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości
w wyniku podziału nieruchomości. 

8) Pan Jarosław Ryszkowski –   omówił projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinni
spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu
nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Przywidz. 
Pan Wojciech Etmański -  stwierdził, że przyjęto w/w uchwałę. ( uchwała Nr L/309/10 w
zał.)

9) Pani Barbara Borowska -    Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie
zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2010 rok. ( w zał.)
Pan Wojciech Etmański -  przeznacza się 100 000 zł na zakup samochodu technicznego dla
OSP Przywidz. W uzgodnieniu ze strażakami i p. Mikulskim myślimy o kupnie samochodu
wyposażonego w zbiornik pozwalający na szybkie reagowanie. Uważam, że zakup takiego
samochodu jest zasadne. 
Pani Mirosława Rogowska  - mieszkaniec Borowiny – czy rozbudowa sieci wodociągowej
w Borowinie będzie jeszcze w tym roku.?
Pan Wojciech Etmański -  środki są przeznaczone  i rozbudowa będzie w tym roku.
Stwierdził, że uchwała Nr L/310/10 w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2010
rok została przyjęta. 

ad.5. Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy -  przedstawił informację z działalności i realizacji
podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.)

ad.6. Zapytani i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Mariusz Bator – sołtys Pomlewa -   1) co jest z obiecanym przeglądem infrastruktury
drogowej? Miał być plan naprawy dróg. 
Wójt Gminy -  zima się trochę przedłużyła i to min. również było powodem, że nie wszędzie można
było od razu ruszyć. Pan Czaiński  był na przeglądach dróg  z niektórymi sołtysami. Kolejnym
działaniem jest zakup równiarki.

2) Pan Mariusz Bator kontynuował swoja wypowiedź. Zwrócił uwagę, że przed każdą sesją
odbywały się spotkania z sołtysami. Przed tą sesją takiego spotkania nie było.

3) Podziękował p. Jarosławowi Labudzie za szybkie reagowanie w naprawie dróg. 



Pan Wieslaw Spisak – sołtys Starej Huty -  jako sołtys jestem spełniony. Była komisja, drogi są
weryfikowane. 
Jaki będzie wpływ naszych potrzeb na  budżet jeśli nie otrzymamy dofinansowania  na budowę
szkoły. ?
Wójt Gminy – mamy nadzieję, że otrzymamy dofinansowanie na szkołę.
Pan Rembak – mieszkaniec Pomlewa -  pytał o plan zagospodarowania terenów wokół szkoły w
Pomlewie. Zabrano część wjazdu do budynku po byłej szkole w Pomlewie. Obecnie są 2 wjazdy i
na środku stoi słup. Prośba jest, aby szkoła uzgadniała pewne przedsięwzięcia. 
Następnie p. Rembak pytał o kanalizację Pomlewa.
Wójt Gminy -  protesty  osób zainteresowanych kanalizacją przedłużyły składanie wniosku. Trzeba
było korygować plany. Jesteśmy na liście rezerwowej. 
Tereny szkolne są w zarządzaniu  dyrektora szkoły i z nim należy uzgadniać. Niemniej należy
tereny szkolne rozgraniczyć od terenów prywatnych. Wyznaczamy wspólne spotkanie. 
Pan Rembak -  co szkoła w Pomlewie robi z popiołem?

ad.7. Pan Wojciech Etmański – zakończył obrady L zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz,
dziękując wszystkim za przybycie. 

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 


